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Onderwerp  

Actualiteiten gemeentefinanciën 

 

Datum 

Portefeuille 

17 april 2025 

Financiën 

Portefeuillehouder Frank den Brok 

 

Geachte leden van gemeenteraad,  

 

Vanavond vindt het opiniërend debat plaats over de strategische heroriëntatie.  

Via deze brief informeer ik u over actuele ontwikkelingen aangaande gemeentefinanciën.  

 

Inleiding 

De VNG is al maanden aan het lobbyen voor adequate gemeentefinanciën. De prioriteit van de lobby 

activiteiten lag bij de demping van het ravijnjaar (minder uitkering uit het gemeentefonds) en bij 

een passende vergoeding voor jeugdzorg omdat dit een taak in medebewind is op grond van de 

Gemeentewet. Lang leek het erop dat er geen enkele beweging zat in het ravijnjaar dossier. De 

focus van de VNG lobby ging de afgelopen weken daarom vooral naar het jeugdzorg dossier.  

 

Ontwikkelingen deze week 

Afgelopen maandag vond een overleg plaats tussen VNG en enkele leden van het kabinet. Dit ter 

voorbereiding op het overhedenoverleg van woensdag 16 april. De beweging die het kabinet in dat 

overleg maakte was volstrekt onvoldoende voor VNG. VNG heeft direct na dit overleg juridische 

stappen tegen het kabinet aangekondigd met woensdag 16 april als ultimatum. Op dinsdag werden 

er bovendien in de Eerste Kamer, bij de behandeling van de gemeentefonds begroting, 3 moties 

aangenomen die het kabinet oproepen om gemeentes wel degelijk tegemoet te komen op het gebied 

van zowel ravijnjaar als jeugdzorg. Dat is bijzonder, deze begroting wordt namelijk meestal zonder 

enige bespreking aangenomen. Vervolgens ging het kabinet de marathon onderhandeling over de 

Voorjaarsnota in, onder grote druk van zowel de gemeentes (VNG) als de Eerste Kamer. 

 

Gisteren brachten de onderhandelaars naar buiten dat er toch is besloten dat er extra geld voor 

gemeentes komt. Dat werd aan het eind van de middag ook bevestigd in het overheden overleg 

tussen kabinet en VNG. Toegezegd is dat in de Voorjaarsnota ‘substantieel extra middelen’ voor 

gemeentes zijn opgenomen. Hoewel de juiste bedragen pas uit de Voorjaarsnota moeten blijken, 

stelt VNG dat zowel voor de problematiek in de jeugdzorg als voor het gemeentefonds flinke stappen 

zijn gezet.  

 

 

 

 

De VNG geeft daarnaast ook het volgende aan: “De gesprekken met het kabinet zijn nog niet 

afgerond. Op een aantal punten lukt het nu nog niet om tot overeenstemming te komen. Het gaat 
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dan over de compensatie voor eerdere uitgaven die gemeenten in de jeugdzorg hebben gedaan en 

over de wijze waarop onevenredige kosten voor gemeenten in de toekomst kunnen worden 

voorkomen. Daarover heeft het kabinet uiterlijk bij de augustusbesluitvorming duidelijkheid. “ 

 

Wat betekent dit voor Oss? 

De ontwikkelingen van deze week stemmen hoopvol in het licht van de begrotingen van gemeentes, 

ook onze eigen begroting. Er zijn echter nog veel onzekerheden. Hoe hoog is de tegemoetkoming? 

Wanneer gaat deze in? Komen de voorstellen wel door de Tweede Kamer? Een juridische procedure 

tegen het kabinet is opgeschort maar nog niet helemaal van tafel. Wat betekent dit? De inschatting 

is dat in ieder geval een deel van de bezuinigingen toch nodig zal zijn. Hoe groot dat deel is, weten 

we nog niet.  

 

Debat vanavond en de periode daarna 

Wij hopen op een constructief opiniedebat waarbij uw raad richting geeft aan het college met 

betrekking tot de strategische heroriëntatie. Dit kan door aan te geven welk(e) afwegingskader(s) 

voor u essentieel zijn, en welke voor u minder belangrijk zijn. Ook kunt u aangeven op welke 

onderwerpen bezuinigingen doorgevoerd moeten worden, of nadrukkelijk niet bezuinigd mag 

worden. Het college gaat met uw input de komende weken verder werken aan een voorstel. Het 

college verwacht op 22 mei het voorstel betrekking tot de strategische heroriëntatie naar uw raad te 

sturen. Dit stuk wordt dan ook openbaar voor onze inwoners, ondernemers, verenigingen en 

organisaties. De financiële ontwikkelingen van de komende weken zullen daarin zo goed als mogelijk 

meegenomen worden, in het bijzonder wanneer dit leidt tot minder noodzaak voor bezuinigingen. 

 

Wij raden u aan om regelmatig de VNG website te bezoeken voor actuele ontwikkelingen.  

Ik hoop u via deze informatiebrief voldoende te hebben geïnformeerd.  

 

Met vriendelijke groet,  

 
Frank den Brok 

Wethouder Financiën 

 


